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Mám dotaz týkající se rodičovského příspěvku. Za dva mě-
síce se mi má narodit dítě a chtěla jsem se zeptat, jest-

li budu mít nárok na rodičovský příspěvek. Během těhotenství 
jsem nepracovala, takže si neplatila zdravotní ani sociální po-
jištění, proto nevím, jestli mám na rodičovský příspěvek nárok 
a můžu o něj požádat, nebo co mám udělat proto, abych jej do-
stala.  Bára                               

Rodičovský příspěvek je dávkou systému státní sociální podpo-
ry. Na rodičovský příspěvek má rodič nárok, jestliže po celý kalen-
dářní měsíc osobně celodenně a řádně pečuje o dítě, které je nej-
mladší v rodině. Ve svém dotazu píšete, že jste neplatila sociální a 
zdravotní pojištění. To však není podmínkou pro nárok na rodi-
čovský příspěvek. Zatímco pro přiznání peněžité pomoci v mateř-
ství, takzvané mateřské, je potřeba splnit zákonné podmínky včet-
ně potřebné doby nemocenského pojištění, tak nárok na rodičov-
ský příspěvek mají všichni rodiče, bez ohledu na jejich majetko-
vé poměry nebo příjem. Další podmínkou pro nárok na tento pří-
spěvek je, že dítě mladší dvou let navštěvuje jesle, mateřskou ško-
lu nebo jiné zařízení pro děti předškolního věku v rozsahu nepře-
vyšujícím 92 hodin v kalendářním měsíci. U dětí starších dvou let 
není docházka do předškolních zařízení omezena. Pro rodiče, kte-
ří pečují o jedno dítě, činí v současné době celková částka rodičov-
ského příspěvku 350 tisíc korun. Rodiče si sami zvolí, jak dlouho 
budou rodičovský příspěvek pobírat, a podle toho se upraví jeho 
měsíční výše. Ti, kteří předtím nedosáhli na peněžitou pomoc v 
mateřství nebo měli malé příjmy, jako například studentky či ne-
zaměstnané osoby, mohou čerpat rodičovský příspěvek hned po 
narození dítěte. V jejich případě je měsíční příspěvek zastropován 
částkou 13 tisíc korun u jednoho dítěte. Z výše uvedeného tedy vy-
plývá, že na rodičovský příspěvek nárok mít budete. O tuto dávku 
můžete požádat osobně u pobočky Úřadu práce dle místa vašeho 
trvalého pobytu, kde vyplníte příslušný formulář. Rovněž může-
te vyplněný formulář na příslušný úřad práce zaslat i poštou nebo 
datovou schránkou, případně podat online žádost prostřednictvím 
Klientské zóny Jenda. Jen bych ještě doplnila, že platit zdravotní 
pojištění je povinností ze zákona, a pokud ho nehradíte nebo jej za 
vás nehradí stát, vzniká na pojištění dluh a spolu s ním i penále. 
Bylo by vhodné obrátit se na vaši zdravotní pojišťovnu, ověřit si, 
zda nedošlo ke vzniku dlužného pojistného, a případně se tam do-
mluvit na splátkách. V případě nejasností se na nás můžete obrá-
tit osobně nebo navštívit přímo kontaktní pracoviště Úřadu práce. 

 Romana Najvertová,
Občanská poradna Charity Opava

 Dotazy můžete zasílat na email obcanskaporadna@charitaopava.cz, 
či prostřednictvím chatu na www.charitaopava.cz, případně ji osobně 

navštívit na adrese Kylešovská 10 v Opavě

Budu mít nárok 
na rodičák? Hejtman navštívil nemocnici

Ve středu 28. srp-
na 2024 navští-

vil Slezskou nemocnici v Opa-
vě hejtman Moravskoslezské-
ho kraje Ing. Josef Bělica. Po 
jednání s ředitelem nemocnice 
Ing. Karlem Siebertem, MBA 
si následně spolu s  ředitelem 
SNO a náměstkem hejtmana 
kraje pro oblast zdravotnic-
tví, MUDr. Martinem Gebaue-
rem, prohlédl areál Slezské ne-
mocnice.

Hejtman se zajímal o pokra-
čující stavbu nadzemních kori-
dorů, rekonstrukci pavilonu W 
i další stavební práce v  areálu 
nemocnice. Mohl vidět, jak ne-
mocnice investuje vlastní pro-
středky i prostředky poskyt-
nuté Moravskoslezským kra-
jem jak do již zmodernizova-
ných prostor, tak do těch prá-
vě rekonstruovaných. Ředitel 
SNO také nastínil další pláno-
vaný rozvoj nemocnice.

„Slezská nemocnice v Opa-
vě je jedním ze zdravotnic-
kých zařízení, která zřizuje 

Moravskoslezský kraj. Lékař-
skou péči a zdraví lidí považu-
jeme za jednu z hlavních prio-
rit, a tak klademe důraz na to, 
aby byly krajské nemocnice na 
vysoké úrovni. Dbáme na kva-
litu poskytované péče, špič-
kové zdravotnické vybavení 

a profesionální přístup všech 
pracovníků. Moravskoslezský 
kraj kontinuálně do nemocnic 
investuje, konkrétně Slezská 
nemocnice získala z krajského 
rozpočtu v minulém roce více 
než 270 milionů korun na re-
konstrukci pavilonů L a T i na 

rozvoj infektologického pra-
coviště. V tomto roce jsme při-
spěli na novou magnetickou 
rezonanci, úpravy chirurgie 
a výstavbu nadzemních kori-
dorů celkem 198 miliony ko-
run. Věřím, že tím přispíváme 
k tomu, aby se naši občané cí-
tili bezpečně a vnímali skuteč-
nost, že se na naše zdravotníky 
mohou plně spolehnout,“ řekl 
hejtman Moravskoslezského 
kraje Josef Bělica.

„Jsem velice rád, že nás pan 
hejtman Bělica navštívil, mohl 
si sám prohlédnout pokračující 
stavební práce v areálu nemoc-
nice a přesvědčit se tak o správ-
ném využití investic do zdra-
votnictví. Za opavskou nemoc-
nici mohu pouze konstatovat, 
že považuji spolupráci s kraj-
ským úřadem za výbornou, a 
pevně doufám, že se podaří za-
jistit potřebné investice na dal-
ší úpravy v areálu nemocnice,“ 
uvedl na adresu zřizovatele ře-
ditel Slezské nemocnice v Opa-
vě Karel Siebert.  (PR)

Zajímal se o stavbu nadzemních koridorů

Zleva hejtman Moravskoslezského kraje Josef Bě-
lica, náměstek hejtmana kraje pro oblast zdravot-
nictví Martin Gebauer, ředitel SNO Karel Siebert.

Školka prosí o pomoc sponzory
Opava disponuje novou 
Mateřskou školou Skřítek. 

Slavnostní otevření se konalo minulé pon-
dělí. Vznik školky si vyžádal několik desí-
tek milionů korun. Její zástupci ale nyní 
žádají o sponzorské dary, protože potře-
bují zařízení dovybavit.

Nová školka v ulici Liptovská, která je od-
loučeným pracovištěm Mateřské školy Pe-
kařská, nabízí od září místo pro 56 dětí. 
Celková kapacita opavských školek je tak 
nyní 2 163 míst, což má prozatím dostačo-

vat. „Celková investice města Opavy do pro-
jektu Vznik nové MŠ Liptovská činila 24,7 
milionu. Rekonstrukce byla spolufinanco-
vána Evropskou unií částkou 19,4 milio-
nu,“ vypočítává pracovník tiskového oddě-
lení opavské radnice Martin Kůs. Navzdo-
ry značné investici ale potřebuje školka ještě 
částečně dovybavit. 

„Přes veškerou snahu o podporu, kterou 
jsme doposud získali, se nám bohužel nepo-
dařilo zajistit finanční prostředky na kom-
pletní dovybavení školky výtvarnými potře-

bami a papíry. Chybí nám odřezky, barev-
né i bílé papíry, které jsou pro děti nezbyt-
né k rozvoji jejich kreativity a jemné moto-
riky,“ píše v e-mailu, který přišel do naší re-
dakce, Irena Štěpánová, asistentka pedago-
ga v  MŠ Skřítek. Jménem školky žádá ve-
řejnost o jakýkoli sponzorský dar ve formě 
výtvarných potřeb. „I malý dar v papírech 
či dalších výtvarných materiálech bude mít 
pro naši školku obrovskou hodnotu a přine-
se mnoho radosti našim dětem,“ poukazuje 
Štěpánová.  (dat) 
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